
PARAISTEN KAUPUNKI 

VAMMAISNEUVOSTO 

Aika: torstai 1.6.2023 klo 12.00–13.15 

Paikka: Ohjaamo, kaupungintalo 

 
Läsnä:  Alstrand Ulla  jäsen 

Andersson Christian puheenjohtaja 
  Bäckström Nina  varapuheenjohtaja  klo 12.00–12.45, § 19–23 
  Henriksson Harold jäsen 
  Lehtilä Elina  jäsen 
  Lindblom Marianne jäsen 
  Lindman-Korpi Regina jäsen    Teamsin välityksellä 
  Nordström Mats jäsen 
  Stolzmann Marianna jäsen 
 
  Knuts Åsa  sihteeri 
 
Ylimääräisenä: Kjellman Anders Mats Nordströmin ohjaaja 
   
Poissa:  Lagerroos Bo  jäsen 
   
 
  § 19 Kokouksen avaaminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 12.00. 
 

  § 20 Kokouksen laillisuus ja koolle kutsuminen 
 Puheenjohtaja totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
  § 21 Edellisen kokouksen pöytäkirjan tarkastaminen 
 Edellisen kokouksen pöytäkirja tarkastettiin. 
 

§ 22 Puheenjohtajan terveiset Varsinais-Suomen hyvinvointialueen vammaisneuvoston 
kokouksesta 
Varhan vuoden 2023 strategia ja toimintasuunnitelma käytiin läpi. Keskusteltiin 

kaksikielisyydestä, on tärkeä saada palvelua myös ruotsiksi. Laadittiin kirjelmä taksiongelmista. 

Kirjelmä välitettiin johtoryhmälle, joka käsittelee asiaa ja päättää, miten se etenee. Tämän 

jälkeen asiasta kirjoitetaan alueen paikallislehdissä.  

§ 23 Esteettömyysasialista 
Lista käytiin läpi. Tietyt esteettömyyskohteet ovat vielä tarkastamatta. Neuvosto päätti, että 

sihteeri päivittää listan siten, että hoidetut kohteet poistetaan.  

 



 
  § 24 Esteettömyysasiat 

Paraisten seurakuntayhtymän kiinteistöpäällikkö Jim Karlsson on ollut yhteydessä neuvoston 
puheenjohtajaan Korpo Centerin remontista. Neuvoston puheenjohtaja on esittänyt 
automaattisia ovenavaajia, ja nyt kiinteistöpäällikkö haluaa, että neuvoston jäsenet tulevat 
tarkastamaan kiinteistön esteettömyyden. Kiinteistöön rakennetaan myös inva-WC.  
Kiinteistöpäällikkö järjestää yhteisen kokouksen kaikkien osallisten kanssa.  
Kiinteistöpäällikkö palaa asiaan ja tarkentaa päivämäärän, ja tämän jälkeen ilmoitamme 
neuvoston jäsenille kuljetuksen järjestämisestä ja mukaan mahtuvien määrän. 
  

§ 25 Muut asiat 
Nina Bäckström on osallistunut Varhan kokoukseen, jossa käsiteltiin neuvotteluja hyvinvoinnin 
ja terveyden edistämisestä. Kokoukseen osallistui edustajia muun muassa yhdistyksistä, kunnista 
ja seurakunnista. Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen johtaja Anneli Pahta esitteli 
nykytilanteen ja tulevia toimenpiteitä. Tässä kolmas sektori nostetaan esille. Se kuulostaa 
hyvältä, mutta miten se ilmenee käytännössä? On huomioitava, että liikaa vastuuta ei voida 
sysätä yhdistyksille, koska yhdistyksissä työskennellään ilmaiseksi. 
 
Mats Nordström työskentelee sopeutetulla työpaikalla, joka aikaisemmin kuului Kårkullalle. 
Kårkullan sulauduttua Varhaan työntekijät eivät enää saa loma- eikä sairausajan palkkaa. Mats 
Nordström on soittanut hyvinvointialueen johtajalle Tarmo Martikaiselle ja kertonut hänelle 
heikentyneistä työolosuhteista. 
 
Henkilökohtaisia avustajia palkattaessa heille maksetaan korkeampaa palkkaa ja suurempia lisiä, 
mikäli työnantaja kuuluu HETA:an (Henkilökohtaisen avustajien työnantajien liitto ry). 
Aikaisemmin Paraisten kaupunki maksoi koko vuosimaksu HETA:lle, mutta 1.1.2023 alkaen 
työnantajan on maksettava se itse. 
 
Varhalla on edelleen ongelmia palvelujen laskuttamisessa. Muun muassa kuljetuspalvelua ei ole 
vielä laskutettu tältä vuodelta. 
 
Marianne Lindblom on osallistunut organisaatioiden roolia hyvinvoinnissa koskevaan 
infotilaisuuteen. Infotilaisuudessa oli korostettu, että ruotsinkielisillä on oikeus käyttää 
äidinkieltään. 
  
Syksyllä valitaan vammaisneuvoston seuraavan toimikauden jäsenet. 
 
Löysiä katukiviä korjataan Paraisten keskustassa kesäkuussa. 
 

  § 26 Seuraava kokous  
Seuraava kokous suunnitellaan pidettävän 31.8.2023. 

Parainen 1.6.2023 

 

_______________________   _________________________ 

 Christian Andersson    Åsa Knuts 



 puheenjohtaja     sihteeri 
  

  

 

 

 

 

 

 

  
  

 
 

 
  


